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Nacka Kommun 

Kommunstyrelsen  

2024-05-17 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Dnr: KFKS-2023-00634 

Politikerinitiativ – Ett grönt paket för levande miljöer  
Inkom den 12 juni 2023 av Desha Svenneborg, (MP) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

 

1. Kommunstyrelsen noterar att kommunen redan arbetar med utformning av 
gaturummet utifrån biologisk mångfald där så är möjligt. 

 
2. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om att arbetet med levande dikeskanter 

och stadsnära ängar. Det genomförs inom arbetet med naturvårdsplan och 
parkplan. 

 
3. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget med ”levande rondeller” genom att de på 

sikt utvecklas med mer växtlighet som gynnar pollinatörer. 
 

4. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om stadsodling i gaturummet eller på 

centrala platser där det bedöms lämpligt. Det finns även möjlighet att odla i 

någon av de koloniföreningar som finns i kommunen. Politikerinitiativet är 

därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativ om att titta på mellanrummen mellan träden i Nya gatan samt 

detaljplanerna i centrala Nacka utifrån biologisk mångfald och pollinatörer. Förslaget 

inbegriper även dikeskanter, rondeller samt stadsodling. 

Kommunen arbetar redan med utformning av gaturummet utifrån biologisk mångfald 

där så är möjligt. Det sker utifrån de strategier och vägledande dokument som är 

framtagna för gaturummet och sker i samband med framtagande av nya detaljplaner.  

 

Under 2021 lades klippta gräskanter om till högvuxet gräs för ökad biologisk mångfald 

och sedan dess blommar de flesta vägrenar i Nacka. Andelen ängsmarker i kommunen 

ökade också. Detta kommer fortsätta att utvecklas genom att de blomrika marker som 

identifieras i naturvårdsplanen kommer tas om hand om i den parkplan som planeras. 

Mer växtlighet i rondellerna som gynnar pollinatörer kommer också att tillföras på sikt.    
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Stadsodling i upphöjda bäddar ger relativt höga skötselkostnader för kommunen.  I 

första hand bör därför odling ske i mark och i samarbetet med en förening. När det är 

ont om plats kan stadsodling i gaturum eller på centrala platser också genomföras där det 

bedöms lämpligt. Redan idag finns även ett antal koloniföreningar som erbjuder odling 

på flera platser i kommunen.  

Förslagen i politikerinitiativet 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 12 juni 2023 lämnade Desha Svenneborg, (MP) 

in ett politikerinitiativ. Förslaget vill att tjänstepersonerna får i uppdrag att titta på hur 

mellanrummen mellan träden i Nya gatan samt detaljplaner i centrala Nacka kan 

utvecklas samt finansieras. I politikerinitiativet föreslås att 

• Mellanrummen mellan träden på våra stadsgator utvecklas med fokus på biologisk  
mångfald och pollinatörer. 
 
• Platser att anlägga stadsängar identifieras, även i samarbete med privata  
fastighetsägare. 
 
• Ett projekt med levande dikeskanter och rondeller testas. 
 
• Ett testprojekt med ”stadsodling” där Nacka upplåter plats åt invånare som vill  
sköta gemensamma ytor startas (det kan vara någon av ytorna i punkterna ovan till  
exempel). 
  

Enhetens utredning och bedömning 
Kommunen arbetar för att bevara och utveckla gröna miljöer men även 

omhändertagning av dagvatten och god framkomlighet. För att hitta en balans mellan 

dessa har kommunen strategier och vägledande dokument som används vid utformning 

av gaturummet samt de offentliga platserna vid framtagande av nya detaljplaner.  

Mellanrummen mellan träden på våra stadsgator utvecklas med fokus på biologisk  

mångfald och pollinatörer redan idag genom utökade växtbäddar där det är möjligt.  

 

Under 2021 lades klippta gräskanter om till högvuxet gräs för ökad biologisk mångfald 

och sedan dess blommar de flesta vägrenar i Nacka. Andelen ängsmarker i kommunen 

ökade också. Detta kommer fortsätta att utvecklas genom att de blomrika marker som 

identifieras i naturvårdsplanen kommer tas om hand om i den parkplan som planeras.   

 

De rondeller som finns i centrala delar av Nacka behöver vara utformade på ett sådant 

sätt att de uppfattas av förbipasserande. Det är därför som blomsterprogrammet och 

utsmyckning sker där till stor glädje för medborgarna idag. Ett större helhetsgrepp 
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kommer emellertid behöva tas när stadsbilden ändras och på sikt är det planerat att dessa 

platser ska utvecklas med mer växtlighet som gynnar pollinatörer, så att så många 

rondeller som möjligt bidrar med ekosystemtjänster.  

 

Stadsodling i upphöjda bäddar ger relativt höga skötselkostnader för kommunen. 

Enheten anser därför att odling i första hand bör ske i mark och i samarbetet med en 

förening. När det är ont om plats kan stadsodling i gaturum eller på centrala platser också 

genomföras där det bedöms lämpligt. Redan idag finns även ett antal koloniföreningar 

som erbjuder odling på flera platser i kommunen.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut bedöms inte medföra några ekonomiska konsekvenser.  

Konsekvenser för barn 
Förslag till beslut bedöms inte medföra några konsekvenser för barn.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 17 maj 2024 
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Per Strandberg 

Enhetschef 

Enheten offentlig utemiljö 

Marlene Sjönneby 

Stadsträdgårdsmästare 

Enheten offentlig utemiljö 
 


